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Energie-intensieve bedrijven  -  Beleidsmaatregelen

Elektro-intensieve bedrijven zijn bedrijven waarbij de energiekosten een aanzienlijk 
percentage (3% of meer) van de productiewaarde uitmaken. De Europese Commissie 
bepaalt welke bedrijven als elektro-intensief worden beschouwd. Bij sommige bedrijven 
lopen de energiekosten op tot zelfs boven de 20%. De hoge elektriciteitsfactuur vormt 
voor vele bedrijven een concurrentienadeel ten opzichte van de ons omringende landen. 
Verschillende Europese lidstaten kennen daarom kortingen toe, uiteraard binnen de 
krijtlijnen van de Europese staatssteunregels.

De Vlaamse overheid gaf tot nu al een procentuele vrijstelling op de quotumverplichting 
voor groenestroomcertificaten en warmtekrachtcertificaten. Begin januari 2018 werd 
aangekondigd dat via een wijziging van het Energiebesluit de meest elektro-intensieve 
bedrijven voortaan aanspraak zullen kunnen maken op een ander kortingssysteem. 
Indien ze hiervoor kiezen storten ze dan - afhankelijk van hun elektriciteitsintensiteit - 4 
procent of 0,5 procent van de bruto toegevoegde waarde van het bedrijf in het 
Energiefonds. Voor elektro-intensieve ondernemingen met een elektriciteitsintensiteit van 
ten minste 20% kunnen lidstaten het totale verschuldigde bedrag beperken tot 0,5% van 
de bruto toegevoegde waarde van de betrokken onderneming. Het bedrag kan gaan van 
15 000 tot 2 miljoen euro (of meer).

Bedrijven uit allerhande elektro-intensieve sectoren komen in aanmerking voor het 
nieuwe ondersteuningssysteem. Het gaat dan om sectoren zoals bijvoorbeeld de 
petrochemische of metaalverwerkende sector, de voedingssector en de autosector. 
Vooral voor de bedrijven die erg veel elektriciteit gebruiken, de zogenaamde elektro-
intensieve bedrijven, zoals de chemie-industrie, maakt dit een verschil. De minister 
meent dat ook andere sectoren, zoals de metaalverwerking, de voeding en de auto-
industrie, ermee gebaat kunnen zijn.

Tegelijkertijd blijken de energiebeleidsovereenkomsten (EBO’s) met energie-intensieve 
bedrijven een succes want ruim 300 bedrijven liggen op koers om tegen eind 2018 3,6% 
van hun totale energieverbruik te hebben bespaard tegenover 2014. Dat is een besparing 
van 4833 GWh aan energie. Dit heeft volgens de minister hetzelfde effect als de isolatie 
van een half miljoen daken, ofwel het gemiddelde energieverbruik van 150.000 gezinnen 
per jaar. Bedrijven zien hiermee volgens de minister hun energiefactuur verlagen en 
blijven aldus ook concurrentieel tegenover de buurlanden. Daarom heeft de Vlaamse 
Regering recent beslist om de energiebeleidsovereenkomsten te verlengen met twee jaar 
tot 2022. 



Toch maakte Febeliec (bundelt de industriële energieverbruikers in België) op 7 maart 
2018 wereldkundig dat Deloitte voor het zesde opeenvolgende jaar in opdracht van 
Febeliec de elektriciteitsprijzen voor industriële verbruikers in België heeft vergeleken 
met die in onze buurlanden. En opnieuw blijkt de significante concurrentiehandicap: de 
Belgische industrie betaalt in 2018 tussen 10,5 en 34% meer voor elektriciteit dan het 
gemiddelde van de onderzochte landen. Voor een oplossing verwijst Febeliec opnieuw 
naar de langverwachte energienorm.

Uiteraard maakt deze “energienorm” ook deel uit van het al evenzeer langverwachte 
Energiepact dat ook gerichte maatregelen zal moeten bevatten om de energie-intensieve 
industrie te beschermen.

1. Is dit wijzigingsbesluit (na advies van de Raad van State) m.b.t. het nieuwe 
kortingssysteem voor energie-intensieve bedrijven reeds definitief goedgekeurd en is 
de nieuwe regeling al in werking getreden?

2. Welke andere gerichte maatregelen om de energie-intensieve industrie te 
beschermen kan de minister binnen zijn bevoegdheid nemen en in welke zin is dit 
ook opgenomen in de Visienota m.b.t. het Energiepact?

3. Is het mogelijk een overzicht te geven van de resultaten van de in 2014 door de 
Vlaamse overheid gesloten energiebeleidsovereenkomsten met 328 energie-
intensieve bedrijven (resultaten van de maatregelen die werden uitgewerkt in 
energieplannen voor deze bedrijven)? Deze resultaten liggen immers aan de basis 
van de regeringsbeslissing om de lopende EBO’s met twee jaar te verlengen.
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1. Het besluit werd definitief goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 23 februari 
2018 en werd in het Belgisch Staatsblad gepubliceerd op 29 maart 2018. 29 maart 
2018 is de datum van inwerkingtreding.

2. De filosofie die aan de basis ligt van het Energiepact is het nastreven van het 
drievoudig optimum: een streven naar milieu-efficiëntie, sociale efficiëntie en 
economische efficiëntie. Wat de economische efficiëntie betreft, zal de Vlaamse 
Regering waken over de concurrentiekracht van de bedrijven, in het bijzonder van de 
energie-intensieve bedrijven die kwetsbaar zijn voor concurrentie met buitenlandse 
bedrijven, alsook over de kostprijs van de energiefactuur voor gezinnen. Zo zal er 
een energienorm worden ingevoerd. Als ijkpunt voor deze maatregel zal een jaarlijkse 
studie over de evolutie van de elektriciteitsprijzen voor verschillende sectoren in 
vergelijking met de buurlanden door de vier regulatoren worden uitbesteed. Op die 
manier zal het concurrentievermogen worden gemonitord. 

3. Op 8 maart 2018 werd het jaarverslag over 2015 en 2016 van de Commissie EBO 
gepubliceerd. Volgens de resultaten van de eerste energieplannen van alle 
toegetreden bedrijven, bedraagt de cumulatieve geplande primaire energiebesparing 
in 2018 door de EBO-bedrijven als gevolg van zekere maatregelen 17,4 PJp, oftewel 
3,6% van het primaire energieverbruik van alle toegetreden bedrijven in 2014. 17,4 
PJp komt overeen met de isolatie van 500.000 daken. Uit de monitoringsdata voor de 
jaren 2015 en 2016 blijkt dat de toegetreden bedrijven op schema liggen om de 
geplande energiebesparingen van de energieplannen te realiseren: in 2015 bedroeg 
de door alle bedrijven gerealiseerde primaire energiebesparing 3,4 PJp en in 2016 
bedroeg deze 9,8 PJp.


